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Kas hariduskulutusi saab tõsta ministri pakutud tempos?
Haridusminister Mait Klaassen soovib viia hariduskulud kümne aasta jooksul 7,3 protsendini SKP-st
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Tallinna
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Tehnikakooli
rektor

Seda võiks teha 
veel kiiremini.
Realistina peab 
rahulduma pa
kutavaga. 7,5 
protsenti SKP-st 
on Põhjamaade 
mall, kus hari
duskulud on 
suuremad kui 
mujal Euroo
pas. Haridusku
lude suurenda
mise tempo sõi- 
tub sellest, mil
list arengustrateegiat Eesti kavan
dab. Kui tahame koolitada teadmis
tega inimesi, siis tuleb vastavad 
kulutused viia Põhjamaade taseme
le. Ka sponsorlus eraettevõtlusest 
on teretulnud.

Sellises riigis 
nagu Eesti ei 
peaks kaks- 
kolm aastat jär
jepanu toetama 
haridust mitte 7, 
vaid 70 protsen
diga SKP-st.
Riik hakkab mi- MÄRT SULTS 
nu jaoks pihta Kopli
sünnitusmajast kunstikeskkooli
ja lastesõimest. direktor
Neid tuleb väär- -------------------
tustada. Kõigile
koolidele ei saa anda raha sama 
mõõdupuu järgi. Mõnes koolis on 
direktor paari aasta jooksul lask
nud kooli kolm korda ümber ehita
da, kuna mõnele mehele riik annab 
raha, aga teistele koolidele üleüldse 
mitte.

Loomulikult 
oleks see mõel
dav. Ei oska öel
da, kas just pä
ris sellises tem
pos, aga asja 
olemus on õige.
Samas seisan 
hea selle eest, et 
suureneks hari
duse toetamine 
eravahenditest.
Riik peaks jät
kuvalt soosima -------------------
koolituskulude
vabastamist tulumaksust ja inime
sed peaksid ise kandma erakooli- 
tuskulusid. Põhi- ja valdavalt ka 
keskharidus jääb ikka riigi kanda 
ning ülikoolidegi toetamine olgu 
riigüe oluline.
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esimees

Kõik sõltub , sel
lest, kas sellesse 
valdkonda, eriti 
kutseharidusse, 
jõuab ka eraka
pital.

See on võima
lik. Samas tuleb 
leida vastus PEETER
küsimusele, mil- KREITZBERG
le osakaal SKP-s Tallinna
väheneb, sest abilinnapea,
kõik suureneda Keskerakond
ei saa. Suurim -------------------
häda on praegu
sotsiaalhoolekandes, kulutused sel
lele peaks suurenema veel kiiremi
ni kui hariduskulud, samuti kaitse
kulud. Igal juhul pole kahtlust, et 
hariduskulutused kasvavad abso- 
luutsummas.

Isegi rohkem ja 
veel kiiremini.
Kahjuks ei ole 
kursis, mida 
Klaassen on täp
selt öelnud, aga 
haridus peab 
olema esimene 
eelarveline prio
riteet. Nii väike
ses riigis nagu 
meie oma peab 
haridussüsteem 
olema riiklik, 
eelkõige üldharidus. Häbiväärne, 
et seni on korda tehtud vaid üks 
kool -  Inglise Kolledž -  ja teised on 
remontimata. Haridusasutuste eest 
ei saa hoolitseda ükski ettevõte, või 
kui saab, siis selle ettevõtte nimi 
on Eesti Vabariik.
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